
شورای لجستیک منطقه آزاد انزلی برگزار شد
گروه شهرستانها: شــورای لجستیک منطقه آزاد انزلی به ریاست محمد 
ســجاد ســیاهکارزاده، رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل سازمان و حضور ناظر 
گمرکات و مدیرکل راه آهن استان و مدیرعامل کشتیرانی دریای خزر در این 

منطقه برگزار شد.
 نشســت مزبور که بــه منظور هم افزایی میان نهــادی جهت بهره برداری 
حداکثری منافع ملی کشــورمان بعد از افتتاح رسمی  اتصال خط ریلی رشت 
به مجتمع بندری کاســپین برپا شد مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد انزلی با 
تأکیــد بر اهمیت وجود یک راهبرد عملیاتی و هدفمند برای اســتفاده بهینه 
از دوران پســاریل، اظهار داشت: همکاری های نهادهای استانی و ملی نه تنها 
توانمندی های موجود اســتانی را بالفعل نموده بلکه فرصت های جدید فعالیت 
اقتصادی را در ســطح بین المللی با محوریت اســتان گیلان برای کشورمان 
فرآهم می کند. محمدسجاد سیاهکارزاده با ارائه تحلیلی از روند رو به گسترش 
مناسبات جمهوری اسلامی ایران با کشورهای حاشیه دریای کاسپین و به ویژه 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا؛ شروع به کار فعالیت های خط ریلی را حلقه مفقوده 
و تکمیل کننده زیرســاخت های حمل و نقلی کشورمان در معادلات ترانزیتی 
و دیپلماسی اقتصادی کشورمان ارزیابی نمود و گفت: بی تردید با اتصال ریلی 
مجتمع بندری کاسپین، دریای شمالی به دریاهای جنوبی کشور متصل شده 
و این مســیر وصل کننده دو دریای محســوب شده و در عین حال مهمترین 

زیرساخت فعال سازی کریدور شمال جنوب نیز تکمیل می گردد.
رئیــس هیأت مدیره و مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد انزلی با اشــاره به 
ظرفیت های کریدوری و ترانزیتی کشــورمان با محوریت این منطقه و استان 
گیلان، اضافه کــرد: یکی از مزیت های این طرح ملی، زمینه ســازی و ایجاد 
فرصت برای گسترش مناسبات اقتصادی کشورهای حاشیه دریای کاسپین و 
اتحادیه اقتصادی اوراسیا با دولت های جنوبی خلیج فارس و دریای عمان است 
که در توانمندی های دیپلماسی اقتصادی جمهوری اسلامی ایران نقش متمایزی 
ایفا خواهد نمود.بنابراین گزارش در این نشســت صادق برزگر، ناظر گمرکان 
استان؛ کامبیز جهانبانی، مدیرعامل کشتیرانی دریای خزر؛ غلامحسین ولدی، 
مدیرکل راه آهن شــمال ۲؛ به بیان نقطه نظرات خود در حوزه های تخصصی 
گمرکی، حمل و نقل دریایی و ریلــی پرداختند و اقدامات اجرایی و عملیاتی 
کوتــاه مدت و بلند مدت و الزامات کلیدی برای حداکثرســازی بهره مندی از 
حمل و نقل ترکیبی با تاکید بر ریل بررســی نمودند و بر لزوم استمرار چنین 

نشست هایی با مشارکت بخش خصوصی تصریح کردند.

طوفان و بارش های رگباری در یزد
هواشناســی یزد از وزش باد شدید همراه با طوفان گرد و خاک لحظه ای و 
در برخی نقاط رگبار باران و در مناطق مســتعد همراه با رعد و برق و احتمال 

تگرگ در استان، طی امروز تا پنجشنبه خبر داد.
هواشناسی ضمن اعلام هشدار سطح زرد به دلیل ناپایداری جوی و فعالیت 
ســامانه بارشی برای اکثر مناطق استان یزد، نســبت به احتیاط در ترددهای 
بین شهری، پرهیز از فعالیت های کوهنوردی و کویرنوردی، استحکام سازه های 
موقت و حفاظت از محصولات کشــاورزی با توجه به احتمال ســیلابی شدن 

رودخانه ها و بارش تگرگ، توصیه کرده است.
نوسان دمایی شهر یزد در این بازه زمانی بین ۱۹ تا ۳۱ درجه گزارش شده 
است. البته طی امروز با جنوبی ماندن جریانات، روند افزایش دما ادامه خواهد 

یافت.

حمل زباله بر روی اتومبیل در تبریز حادثه آفرید
نائب رئیس شورای اسلامی شهر تبریز با اشاره به حادثه اخیر رخ داده برای 
پاکبانان منطقه ۵ گفت: متاســفانه قرار دادن پسماندها بر روی اتومبیل عامل 

این حادثه بوده است.
روح الله دهقان نژاد در یکصد و نود و چهارمین جلســه شورای اسلامی شهر 
اظهار کرد: از شهروندان با فرهنگ تبریزی خواهشمندیم از قرار دادن زباله های 
خود بر روی اتومبیل خودداری کرده و از باکس های زباله استفاده کنند.وی با 
اظهار امیدواری از اینکه با همکاری شهروندان شاهد بروز چنین اتفاقات تلخی 

نباشیم، افزود: قرار دادن پسماند بر روی ماشین ها بارها حادثه آفریده است.
به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی شهرداری تبریز، دهقان نژاد با اشاره 
به وضعیت ۲ پاکبان حادثه دیده شــهرداری منطقه ۵ تصریح کرد: هم اکنون 
این دو پاکبان عزیز جهت تکمیل مراحل درمانی در بیمارستان بستری هستند 
و برای آنها آرزوی سلامتی داریم. نائب رئیس شورای اسلامی شهر تبریز یادآور 
شد: در برخورد شــدید خودروهای عبوری با پاکبانان شهرداری منطقه ۵ در 
حین انجام وظیفه، مصطفی حاجی پور و مهدی رزمی به شــدت از ناحیه سر و 
گردن و دست و پا مصدوم و در بیمارستان شهدای تبریز بستری شدند. حادثه 
زمانی رخ داد که پاکبانان مشــغول جمع آوری زباله تک بســته ای بودند که از 
روی یکی از خودروهای عبوری در لاین یک اتوبان پاســداران، ورودی ولی امر 

به زمین افتاده بود.

مرمت بازار وکیل شیراز 
با اعتبار 100 میلیارد تومان

فرهنگی،  میراث  مدیرکل 
صنایع دستی  و  گردشــگری 
استان فارس از اجرای پروژه 
بــزرگ مرمتی بــازار وکیل 
شیراز خبر داد و گفت: مرمت 
ارزشمند  و  تاریخی  بازار  این 
اجتماعی  مسئولیت  محل  از 
نفت و بااعتبار یک صد میلیارد 
تومان به زودی انجام می شود.

محمد ثابت اقلیدی بابیان اینکه هم اکنون مقدمات پروژه بزرگ مرمتی بازار 
وکیل در حال انجام اســت افزود: با توجه به گستردگی پروژه و حساسیت های 
موجود مرمت بازار وکیل شــیراز با سرعت و دقت در دستور کار قرار دارد و با 

الهام از ۱4 ائمه معصوم در قالب ۱4 پروژه انجام می شود. 
به گزارش ایلنا، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
فارس افزود: هم اکنون مرمت اردو بازار، بازار حاجی، بازار نو )وکیل شــمالی(، 
سرای گمرک، سرای احمدی، سرای روغنی و سرای فیل در این پروژه مرمتی 

در نظر گرفته شده است. 
ثابت اقلیدی گفت: برای مرمت اماکن مذکور مناقصه انجام شــده و برخی 
پروژه ها در شرف انعقاد قرارداد و برخی هم منعقدشده است و به زودی مرمت 
این آثار صورت می گیرد و مناقصه 7 پروژه بعدی هم به زودی انجام خواهد شد. 
گفتنی است بازار وکیل در تاریخ ۱7 تیرماه ۱۳۵۱ به شماره ۹۲4 در فهرست 

آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.

خسارت ۹ هزار میلیارد ریالی سیلاب 
به کشاورزی رشتخوار خراسان رضوی

فرماندار رشتخوار گفت: بارش های شدید باران و تگرگ و جاری شدن سیل 
در هفته گذشته، افزون  بر ۹ هزار میلیارد ریال به باغ های پسته و کشاورزی این 

شهرستان خسارت وارد کرد.
حسین باهوش اظهار کرد: بارش های سیل آسا و طوفان شدید موجب وقوع 
سیلاب  در رشتخوار و روستاهای مستعد شد و خساراتی به حوزه های کشاورزی، 
راه روســتایی و شهری و زیر ساخت های آب و برق این شهرستان وارد شد. به 
گزارش ایلنا از مشهد، وی ادامه داد: خسارات وارده به راه های حوزه استحفاظی 
رشتخوار با توجه به گزارش اداره راهداری و حمل و نقل جاده ای شهرستان ۲۹ 
میلیارد ریال برآورد و میزان خســارات وارده به شبکه برق با توجه به گزارش 
مدیریت برق شهرســتان مبلغ چهار میلیارد ریال برآورد شــده است.فرماندار 
رشــتخوار اضافه کرد: میزان خســارات وارده به شــبکه آب بر اساس گزارش 

مدیریت آب و فاضلاب شهرستان مبلغ ۲ میلیارد ریال برآورد شده است.

گیلان

یزد

آذربایجان شرقی

فارس

خراسان رضوی

احتمال سقوط سنگ 
در جاده کرج - چالوس

رئیس پلیس راه البرز با اشــاره بــه پیش بینی بارش 
رگبــاری باران ، رعدوبرق و تگرگ به ویژه در جاده کرج - 
چالوس گفت: مسافران به دلیل خطر احتمال سقوط سنگ 

در حاشیه این جاده توقف نکنند.
ســرهنگ پیمان کرمی اظهار کرد: باتوجه به بارش های 
رگباری، اطراف ســنگ ها سست شــده و احتمال ریزش 

سنگ در محورهای کوهستانی متصور است .
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، وی خاطرنشان کرد: 
مسافران باتوجه به این شرایط قبل از سفر از وضعیت راه ها 
به ویژه جاده کرج -چالوس مطلع شوند.کرمی گفت: پلیس 
راه استان البرز با آمادگی کامل در تمام راه های این استان 
برای هرگونه خدمات امدادی و انتظامی در محل های مورد 

نظر مستقر شده است.

نظارت بهداشتی بر تولید پست لارو 
در مزارع تکثیر میگوی خوزستان

مدیر کل دامپزشکی خوزستان از رصد و پایش مستمر 
بیماری های لکه سفید و نکروز حاد هپاتو پانکراس در مزارع 

تکثیر میگو در استان خبر داد.
ناصر عسکری فرد اظهار کرد: دو مرکز تکثیر میگو فعال 
و حــدو 4۰ مزرعــه پرورش میگو در ســال زارعی جاری 
تحت نظارت های بهداشتی مســتمر کارشناسان اداره کل 

دامپزشکی در حال آماده سازی هستند.
وی افزود: مراکز تکثیر میگو، اولین گلوگاه های پیشگیری 
و کنترل بیماری ها هســتند و انجام نظارت های بهداشتی 
دقیق در قالب رصد و پایش و بر پایه برنامه ملی راهبردی 
کنترل بیماری های لکه ســفید میگو و AHPND، باعث 
تولید پست لاروهای سالم و باکیفیت و پایداری و افزایش 

بازدهی تولید خواهد شد.
به گزارش ایســنا، مدیرکل دامپزشکی خوزستان ادامه 
داد: در طــول دوره تکثیر و پرورش، پایــش و مراقبت از 
بیماری های لکه سفید و نکروز حاد هپاتو پانکراس در مزارع 
تکثیر میگو با انجام آزمایش دقیق مولکولی در آزمایشگاه 
مرجع منطقه ای دامپزشکی استان خوزستان انجام می شود.

وی با بیان اینکه پایش مزارع نیازمند همراهی و همکاری 
فعالان صنعت تکثیر و پرورش میگو اســت، گفت: پایش 
دقیق، منظم و ردیابی بیماری ها از ســوی دامپزشــکی، 
ارتقای ســطح دانش و آگاهی پرورش دهندگان و رعایت 
اصول امنیت زیستی و قرنطینه ای و مدیریت بهینه پرورش 
از ســوی آن ها، شرایط مناســبی برای مقابله با هر گونه 
بیماری و کنترل آن را فراهم می کند.عســکری فرد گفت: 
با انجام نظارت های بهداشتی و قرنطینه ای دامپزشکی، در 
سال گذشته تولید میگو پرورشی در مزارع پرورش میگو در 
استان خوزســتان افزایش ۳۰ درصدی و عاری از هرگونه 

بیماری لکه سفید و AHPND داشت.

تزریق واکسن »پنوموکوک«
 برای کودکان زیر یک سال 

در خوزستان آغاز شد 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز از آغاز 
طرح واکسیناسیون پنوموکوک برای کودکان زیر یک سال 

در استان خوزستان خبر داد.
محمدحســین سرمســت در آیین آغاز تزریق واکسن 
پنوموکوک برای کودکان زیر یک سال در خوزستان اظهار 
کرد: واکسن پنوموکوک از امروز یکشنبه در دسترس هم 
اســتانی ها قرار گرفت و برای کودکان زیر یک ســال در 

ماه های دوم، چهار و دوازدهم تزریق خواهد شد.
به گزارش ایسنا، وی با بیان اینکه این واکسن از بسیاری 
بیماری ها، بســتری ها و مرگ و میرها جلوگیری می کند، 
افزود: آزمایش اولیه واکسن پنوموکوک در استان مرکزی 
انجام شد و خوزستان نیز از جمله هفت استان اجراکننده 

این واکسیناسیون است.
به گزارش ایســنا، رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شاپور اهواز گفت: پنوموکوک یکی از مهم ترین باکتری های 
بیماری زا در انسان است. این باکتری عامل اصلی بیماری 
پنومونی )سینه پهلو( است و می تواند عفونت های دیگری 
مانند سینوزیت، اوتیت )عفونت گوش میانی(، باکتریمی، 
سپســیس، مننژیت، اســتئومیلیت، آرتریت ســپتیک، 
اندوکاردیت، پریتونیت، پریکاردیت، ســلولیت و آبسه های 

مغزی را نیز ایجاد کند.
پدرام پاک آیین، دســتیار وزیر بهداشت نیز به صورت 
ویدیوکنفرانس در این خصــوص گفت: طبق اعلام قبلی، 
بنا بود واکســن مهم پنوموکوک در برنامه واکسیناسیون 
عمومی قــرار گیرد و ایــن برنامه از فردا بــه صورت چند 
مرحله ای و با اولویت بخشــی به مناطق محروم به اجرا در 

می آید.
وی افزود: ســه و نیم میلیون دوز واکســن پنوموکوک 
خریداری و وارد کشــور شــده و در فاز نخست در مناطق 
محروم استان های جنوبی کشور توزیع خواهد شد.دستیار 
وزیر بهداشت گفت: این واکســن سالیانه حداقل از مرگ 
۱۵۰۰ کودک جلوگیری و از عوارضی که این عفونت برای 

هزاران کودک دیگر دارد، ممانعت می کند.

موزه ملی کاشان، ظرفیت نمایش 
آثار تمدنی این منطقه را ندارد

رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
شهرستان کاشــان گفت: منطقه فرهنگی کاشان به عنوان 
خاستگاه تاریخ و تمدن از پایگاه و جایگاه بالایی برخوردار 
اســت، اما موزه ملی کاشان، ظرفیت عَرضه و نمایش آثار 

تمدنی این منطقه را ندارد و باید گسترش پیدا کند.
احمــد دانایی نیا، اظهــار کرد: تبدیــل مجموعه های 
تخصصی بــه موزه یکی از برنامه هایی اســت که با هدف 
حمایت از بخش خصوصی در حال پیگیری هســتیم که 
موزه عکس در برزک، موزه گلاب در قمصر، موزه عاشورا و 
موزه سنگ از جمله آنها است. وی تصریح کرد: برنامه های 
بزرگداشت هفته میراث فرهنگی در قالب ۲۰ عنوان در باغ 
جهانی فین اجرا خواهد شــد که نخستین برنامه نشست 
خبری با اصحاب رسانه اســت که با هدف تبیین صنعت 

گردشگری و جلب مشارکت همه مردم برگزار شده است.
به گــزارش ایســنا، رئیــس اداره میــراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری شهرستان کاشان افزود: روستاها 
بخش بزرگی از تاریخ و تمدن هستند که با هدف حفظ آثار 
تمدنی و گردشگری در روستاها، ۳۰ درصد از اعتبار اداره 
میراث فرهنگی را به میراث روســتایی اختصاص داده ایم 

هرچند که این اعتبار کافی نیست. 
دانایی نیا تأکید کرد: کاشــان در کنار ۱۲ شهر معتبر 
جهان، به عنوان شهر نســاجی اعتبار جهانی پیدا کرده و 

قابلیت های این منطقه چند برابر شده است.

البرز

خوزستان

کاشان
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واردات و توزیع بیــش از ۴۷ هزار 
تاریخ مصرف  و  تن روغن های مسموم 
گذشــته در بازار درحالی از سال 1۴00 
مطرح شــده بود که این موضوع بارها 
رسانه ای شــده است؛ برخی بر دستور 
اشــاره  بازار  توزیع آن در  و  ترخیص 
می کنند و برخی از جمله سازمان غذا و 
دارو عنوان می کند که مجوز ترخیص به 

این روغن ها داده نشده است.
اخیراً انتشــار خبر توزیــع بیش از 47 
هــزار تن روغــن آلوده و مســموم و تاریخ 

مصرف گذشته بار دیگر جنجال ساز شد.
براســاس اعلام برخی رسانه ها، با وجود 
تاکید صریح ســازمان غــذا و دارو مبنی بر 
مســمومیت روغن ها به سموم کشاورزی و 
آفت کش ها و تاریخ مصرف گذشــته بودن 
روغن ها، دســتور ترخیص بیش از 47 هزار 
تن از آن ها و توزیع در کشــور، صادر شده 

است.
در این راستا یوسف صادقیان، مشاور امور 
فنی و سیاســتگذاری اداره کل فراورده های 
غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و دارو با بیان 
این که این میزان روغن خام آفتابگردان در 
سال۱4۰۰ وارد کشور شــده است، عنوان 
می کند: معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم 
پزشــکی هرمزگان نسبت به نمونه برداری و 
آنالیز این روغن در آن زمان اقدام کرده است 
که به دلیل مغایرت در باقی مانده ســموم 
دفع آفات نباتی، این محموله نتوانست مجوز 

ترخیص اخذ کند.
به گفته صادقیــان واردکننده این روغن 
درخواســت نمونه بــرداری مجــدد را ارائه 
کــرد که باتوجه به اینکــه کالا، یک کالای 
اســتراتژیک بود ســازمان غذا و دارو با این 
درخواســت موافقت کرد که این آزمایشات 
مجدداً تکرار شد که سه مرحله نمونه برداری 
و پنج بار آزمایش انجام شد و در همه موارد 
نمونه بــرداری، عدم انطبــاق در باقی مانده 

سموم دفع آفات محرز شد.
یاشار سلطانی، روزنامه نگار نیز  از توزیع 

بیش از 47 هزار تن روغن آلوده، مسموم و 
تاریخ گذشته خبر داده بود.  به دنبال انتشار 
این خبر، چند مقام مســئول، در خصوص 
واردات روغــن آلــوده و توزیــع روغن های 
مسموم در بازارهای کشور توضیحاتی ارائه 
کردنــد. به گفته ایــن روزنامه نگار علیرغم  
گزارش های رسمی درباره  مسموم بودن این 
محموله در اردیبهشت ۱4۰۲ ؛ یک کمیته 
فنی نتایج به دست آمده در نمونه گیری ها را 
»غیر قطعی« دانســت و دستور به ترخیص 
47 هزار تن از این روغن ها را صادر کرد که 

اکنون وارد بازار ایران شده اند.
بیــش از ۲۰۰ تن از روغن هــای آلوده 

شرکت نرگس به مخازن ارجاع داده شد
در این رابطه وحید صیفی پور مدیرشرکت 
روغن نرگس شیراز به »ایلنا« می گوید: این 
روغن ها که مشــکل مســمومیت و تاریخ 
مصرف داشــتند پیرو مستنداتی که موجود 
است و با حضور نماینده قضایی، نماینده غذا 

و دارو، نماینده استاندارد و نماینده سازمان 
غله به مخازن مبدا ارسال شد. صیفی پور  با 
بیان اینکــه موضوع روغن های آلوده مربوط 
به ســال ۱4۰۱ است  و در دوره مدیریت او 
نبوده اســت، عنوان می کند: این موضوع به 
سنوات قبل بر می گردد اما براساس مدارک 
و مستندات این روغن ها که بیش از ۲۰۰تن 
بوده است از کارخانه به مخازن مبدا ارسال 

شده است و هیچ استفاده ای نشده است.
وی خاطرنشــان می کند: ورود هر گونه 
مواد اولیه و روغن با نظارت ســازمان غذا و 
دارو است و در غیر این صورت هیچ روغنی 

استفاده نمی شود.
صیفی پور با اشــاره به اینکــه کارخانه 
نرگس شــیراز درحال حاضر مشغول به کار 
است و مشــکلی در تامین مواد اولیه ندارد، 
عنــوان می کند: تــلاش ما بر اســتفاده از 
مواداولیه ســالم و تایید شده است و در این 

راستا فعالیت داریم.

نظارت در بخش روغن
 با سازمان جهادکشاورزی است

به گزارش ایلنا، همچنین مهدی حسنی 
،معاون بازرســی و حمایت از حقوق مصرف 
کنندگان سازمان صمت فارس به خبرنگار 
ما می گویــد: درخصوص روغــن دو بحث 
مطرح اســت و  روغن از خــام و نباتی در 
حوزه تولیــد و توزیع نظارت با وزارت جهاد 
کشاورزی اســت  که در حوزه تنظیم بازار 
اســت و در خصــوص روغن آلــوده از نظر 
کاشناســی مربوط به حوزه وزارت بهداشت 

است.
وی با اشــاره به اینکه بررســی محصول 
جهــاد  وزارت  زیرمجموعــه  کارخانــه 
کشــاورزی اســت ، عنوان می کند: در واقع 
این اطلاعات برای ســازمان صمت ارســال 
نمی شــود و براساس دستورالعمل ها نظارت 
در بخش روغــن از وزارت صمت جدا  و به 

جهادکشاورزی داده شد.

تعدادی از کتاب های کتابخانه »دیناروند« خرم آباد 
که بعد از وقوع سیلاب سال ۹۸ به انباری در جنوب 
این شهر منتقل شــده بود، توسط موریانه ها خورده 

شدند.

در جریان سیلاب سال ۹۸ لرستان، کتابخانه »دیناروند« 
دچار ســیل و آب گرفتگی شــد، کتاب هــا و تجهیزات این 
کتابخانه به انباری در جنوب شهر خرم آباد منتقل می شوند، 
باگذشــت حدود چهار سال از این ماجرا، کتاب های منتقل 
شــده به این انباری تعیین تکلیف نمی شــوند و به وســیله 
موریانه ها خورده شده اند، تا هم کتابخانه را آب برده باشد و 

هم کتاب ها را موریانه خورده باشد.
سجاد راستخانه مدیرکل کتابخانه های عمومی  لرستان در 
گفت وگو با خبرنگار مهر دراین  رابطه، اظهار داشت: فرایندی 
در همــه کتابخانه ها وجود دارد که بــه آن »وجین کردن« 

می گویند، یعنی کتاب هایی که ازرده خارج می شوند.
وی ادامــه داد: کتاب هایی که مخاطب ندارند، فرســوده 
می شــوند را به مرکز مبادله می بریم، آنجا آنها را بررســی 
می کنیم، بعضی از کتاب ها که ارزشمند هستند را صحافی 
و دوباره بــه کتابخانه ها بر می گردانیــم، بعضی از کتاب ها 
ازرده خارج می شــوند، آنها را می فروشــیم، چون در زمینه 
قفســه کتاب محدودیت داریــم. مدیــرکل کتابخانه های 
عمومی لرســتان، ادامه داد: بعــد از مدتی که کتاب ها جمع 
شــدند، آنها را می فروشــیم، از پول خمیر کتاب ها، کتاب 
می خریم، معمــولاً کتاب هایی را هم خریداری می کنیم که 
جای دیگر اهــدا نمی کنند، مانند کتاب هــای ویژه بخش 
کودک، درســی. راســتخانه در ادامه با بیان اینکه این امر 
روتین اســت و همواره انجام می شــود، گفت: هیچ کدام از 

کتابخانه هــای ما موریانه ندارند، مرکــز مبادله هم موریانه 
ندارد، اما ما یک انباری داریم که جدا از کتابخانه اســت، در 
جریان سیلاب ۹۸ که کتابخانه »دیناروند« دچار آب گرفتگی 
شد، بلافاصله کتاب ها، قفسه ها، میز و... این کتابخانه به این 

انباری منتقل می شود تا کتابخانه درست شود.
به گزارش مهــر، وی گفت: منتهــا کتابخانه به دلایلی 
درســت نمی شود و تا کنون هم درست نشده است.مدیرکل 
کتابخانه های عمومی لرستان با بیان اینکه ساختمان انباری 
در جنوب شــهر قرار دارد، چون متقاضی برای ســالن های 
»وی آی پی« داریم، گفتیم که این ساختمان را احیا کنیم، 
تا کتاب های کتابخانه »دیناروند« را به این ساختمان منتقل 
کنیم، حیف اســت که به انباری تبدیل شــده است، وقتی 
مراجعه کردیم مشاهده کردیم که به تعدادی از کارتن های 
کتاب در این ســاختمان موریانه زده است، آنها را درآوردیم، 
سم پاشــی کردیم، این امر ربطی بــه کتاب هایی که هر ماه 

خمیر می کنیم و می فروشیم ندارد.
راستخانه با بیان اینکه این کتاب های موریانه زده را خمیر 
کرده ایم، ســاختمان که تا الان انبار بــوده، با جذب اعتبار 
از اســتانداری طی ماههای آینده بــه »وی آی پی« تبدیل 
می شود، وضعیت این انبار از سال ۹۸ این گونه بوده، من در 
حال درست کردن آن هستم. وی گفت: کتاب ها از سال ۹۸ 
و بعد از ســیلاب در این انباری مانده که موریانه زده بود که 

آن را سمپاشی کردیم.

رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی 
استان کهگیلویه و بویراحمد با اشاره به 
پیش بینی ها در زمینه وقوع آتش سوزی 
در جنگلها و مراتــع، گفت: صیانت از 
جنگل ها و مراتع اســتان وظیفه یک 
دستگاه یا یک شخص نیست و همه ما 

در این زمینه مسئول هستیم.
سید علی معتمدی پور، نسبت به احتمال 
وقوع آتش سوزی ها هشــدار داد و افزود: در 
ســال زراعی اخیر، بارش های بســیار خوبی 
داشــتیم که هم بــه لحاظ کمیــت و هم 
پراکندگی قابل توجه بودند و همین موضوع 
باعث شــده که سطح پوشــش مراتع بسیار 
وسیع شود و این موضوع هم یک مزیت است 

و هم یک خطر بالقوه محسوب می شود.
وی با بیان اینکه همــه ادارات در اطفای 
حریق مراتع و جنگل های اســتان موظف به 

همکاری هســتند، اظهارکرد: با فرا رسیدن 
فصــل گرما و با خشــک شــدن علفزارها و 
سطح پوشش مراتع، پیش بینی می شود که 
آتش ســوزی هایی را در روزها و ماه های آتی 
داشته باشــیم که ضروری است همه ادارات 
به ویژه خانواده جهاد کشــاورزی با محوریت 
منابع طبیعی، بیش از گذشــته آمادگی لازم 
را داشــته باشــند. به گزارش ایسنا، رئیس 
سازمان جهاد کشــاورزی استان کهگیلویه 
و بویراحمد همچنین از کشــاورزان خواست 
تا به هیــچ عنــوان بقایای گیاهــی مزارع 
خود را بعد از برداشــت، آتش نزنند که این 
کار علاوه بر آســیب جدی به بافت خاک و 
میکروارکانیســم های مفید خــاک، موجب 
سرایت آتش به مراتع و جنگل ها خواهد شد.

معتمدی پور تصریح کــرد: نقش جوامع 
محلی و ســازمان ها و تشکل های مردم نهاد 

در پیشــگیری و کاهش وقوع آتش سوزی ها 
بســیار موثر و پررنگ است که در این زمینه 
نیازمند یک انسجام و هماهنگی بین جوامع 

محلی و دولت در کاهش یا عدم آســیب به 
ســرمایه ارزشمند این اســتان در جنگلها و 

مراتع هستیم. 

ادامه ماجرای روغن های مسموم تاریخ مصرف گذشته

روغن ها ارسال شدند؛ برگشت دادیم

کتابخانه لرستان را سیل برد و کتاب ها را موریانه خورد

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان کهگیلویه و بویراحمد اعلام کرد

هشدار نسبت به وقوع آتش سوزی در جنگل ها و مراتع 

بلاتکلیفی دو بانده شدن محور خلیل آباد به بردسکن گلایه  های ادامه دار اهالی ندوشن از فعالیت معادن
در پی تصادفات متعدد در محور بردســکن به خلیل آباد که از ابتدای سال 

تاکنون به کشته شدن بیش از ۵ نفر منجر شده است.
روز شــنبه مردم منطقه با تجمع در محور جاده جابوز به بردســکن اعتراض خود را 
نسبت به بلا تکلیف ماندن دو بانده شدن محور خلیل آباد به بردسکن نشان دادند.فرماندار 
بردســکن در این خصوص اظهار کرد: در پی تصادف اخیر که به کشــته شدن سه نفر در 
تقاطع روستای جابوز و علی آباد کشمر در محور بردسکن به خلیل آباد منجر شد، استاندار 
خراســان رضوی برای تعیین تکلیف پروژه باند دوم این محور دستور ویژه داده است.علی 
دهقان زاده ضمن تسلیت به خانواده های داغدار این حادثه افزود: متاسفانه محور بردسکن 
به خلیل آباد یکی از محورهای شلوغ و پرترافیک است و با توجه به تردد روزانه قریب به ۱۰ 
هزار وسایل نقلیه سبک و سنگین در این جاده به هیچ عنوان کشش این همه بار ترافیک 
را ندارد.به گزارش ایلنا از مشــهد، وی با تاکید بر دستور ویژه استاندار خراسان رضوی در 
خصوص تعیین تکلیف جاده بردســکن به خلیل آباد گفت: می طلبد هرچه سریعتر اداره 
کل راه و شهرســازی خراسان رضوی به این مهم ورود پیدا کند.فرماندار بردسکن با بیان 
اینکه متاسفانه هیچ یک از راه های مواصلاتی شهرستان بردسکن مناسب نیست، افزود: این 
جاده معروف به گذرگاه خونین اســت و با وجود اینکه بردسکن در دروازه خراسان رضوی 
واقع شــده و به عنوان کریدور جنوب به شمال اســت و در طول سال زائران و مسافرانی 
زیادی برای پابوسی بارگاه مطهر امام رضا )ع( از این مسیر به مشهد مقدس تردد می کنند، 
می طلبــد این پروژه که قریب به ۲۰ ســال  از عملیات اجرایی آن می گذرد ولی هنوز در 
حوزه محورهای مواصلاتی شهرســتان بردسکن حتی یک کیلومتر راه دو بانده اجرا نشده 

است؛ وضعیت باند دوم این جاده تعیین تکلیف شود.

اهالی ندوشن از تخریب محل چرای دام ها و مراتع بر اثر توسعه معادن در این 
بخش گلایه مند هسند.

 اســتان یزد دومین استان معدنی کشور با ذخیره بالاست و تنوع این معادن در برخی 
شهرها همچون اردکان، بافق و ندوشن بیش از سایر مناطق است.شغل بیشتر مردم ندوشن 
دامداری اســت و شیر و محصولات لبنی آن به علت استفاده دام از گیاهان دارویی دارای 
طعم و مزه خاصی اســت که در استان یزد و استان های همجوار زبانزد است.آنچه در این 
منطقه در طول سال های گذشته اتفاق افتاده، فعالیت های بی رویه معدنکاری و شرکت های 
معدنی و گســترش آنهاســت به گونه ای که روزگار ناخوش طبیعــت زیبا و مناطق بکر 
گردشگری آن را که لرزان بوده و در بسیاری از قسمت ها با خشکسالی دست و پنجه نرم 
می کنند شکننده تر و ناخوش تر از همیشه کرده است. رحمانی معاون آمار و برنامه ریزی 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان یزد گفت: اعتبارات مرتبط با معادن هر ساله در قالب 
قوانین بودجه ســنواتی به تصویب مجلس شورای اسلامی میرسد و برای اجرا به استان ها 
ابلاغ می شــود. وی ادامه داد:درآمد های مربوط به معادن به حســاب خزانه دولت واریز و 
بازگشت آن سقفی دارد که توسط مجلس شورای اسلامی در قالب جداولی هرساله مشخص 
می شــود. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، معاون آمار و برنامه ریزی سازمان مدیریت 
و برنامه ریزی اســتان یزد ادامه داد: پس از واریز ســهم معادن، این سهم باز خزانه دولت 
به نسبت سهم هر شهرســتان این اعتبارات واریز می شود.رحمانی گفت: برای ندوشن از 
محل این درآمد 4۱ میلیارد تومان برای احداث جاده ندوشــن -ورزنه، دو میلیارد تومان 
برای مرمت و بازسازی خانه  اسلامی ندوشن و یک میلیارد تومان برای مرکز جامع سلامت 

ندوشن هزینه شده است. 


